
PROTOKÓŁ NR XXXI/2017

z obrad XXXI

Sesji Rady Gminy Miedźno

odbytej w dniu 26 czerwca 2017 r. 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy

Pana Leszka Idasza

Stan ustawowy Rady 15 osób.

Obecnych wg załączonej listy 15 osób (zał. nr 1).

Zaproszeni  goście  oraz przybyli  mieszkańcy zgodnie z  listą  obecności  stanowiącą załącznik do

niniejszego protokołu (zał. nr 2).

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Miedźno.

Przewodniczący Rady Gminy Miedźno Leszek Idasz realizując czynności proceduralne otworzył

posiedzenie  XXXI  Sesji  Rady  Gminy  Miedźno.  Powitał  zebranych  radnych  oraz  pozostałych

uczestników obrad.

Zgodnie  z  podpisaną  listą  obecności  w  chwili  otwarcia  posiedzenia  XXXI  Sesji  Rady Gminy

Miedźno  obecnych  było 15  radnych,  co  stanowi  quorum  niezbędne  do  podejmowania

prawomocnych uchwał. W związku z tym Przewodniczący stwierdził prawomocność sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Leszek Idasz przedstawił proponowany porządek obrad XXXI sesji

informując obecnych o możliwości zgłaszania do niego zmian:

1.  Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.

4. Podjęcie  uchwały  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego

obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych

nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  zespołach  szkolno-

przedszkolnych  prowadzonych  przez  Gminę  Miedźno  oraz  określenie  tygodniowego



obowiązkowego  wymiaru  zajęć  nauczycieli  niewymienionych  w  art.  42  ust.  3  Karty

Nauczyciela (Dz. U. z 2016 r. poz. 1379 z późn. zm.).

5.Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi

opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług

opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi,  oraz  szczegółowych  warunków

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Miedźno.

7. Podjęcie  uchwały w sprawie  dopuszczenia  zapłaty podatków, opłat  oraz  niepodatkowych

należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy Miedźno, za pomocą innego

instrumentu płatniczego.

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2017 rok.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  i sprawozdania

z wykonania budżetu za 2016 rok.

10. Podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy Miedźno absolutorium z tytułu

wykonania budżetu za 2016 rok.

11. Informacja Wójta z działalności pomiędzy sesjami.

12. Interpelacje i wolne wnioski.

13. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady Gminy.

Wójt zgłosił wniosek, aby do porządku obrad (po przyjęciu protokołu z XXX sesji) wprowadzić

projekty  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  utworzenia  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego

w Miedźnie oraz Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ostrowach nad Okszą, a także trzy uchwały 

w sprawie  podjęcia  działań zmierzających do przygotowania  realizacji  przedsięwzięć  w ramach

partnerstwa publiczno-prywatnego. Natomiast po uchwale w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy

Miedźno absolutorium zawnioskował o wprowadzenie dwóch uchwał: w sprawie zmian w budżecie

gminy na 2017 rok, a także uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno



na  lata 2017-2031. Po wrpowadzeniu tych uchwał w punkcie 17 zaproponowano podjęcie apelu  

w sprawie zapewnienia bezpłatnego przejazdu na częstochowskich odcinkach autostrady A1. Dodał,

że  wszystkie  uchwały  będą  uzasadniane  podczas  ich  omawiania.  Dla  lepszego  zobrazowania

wprowadzonych zmian radnym został rozdany proponowany porządek obrad po zmianach.

Wobec  braku  innych  propozycji  zmian  Przewodniczący  Idasz  poddał  wniosek  Wójta  pod

głosowanie.

Głosowało 14 radnych w tym: 

  ✓ głosów „za” - 11

  ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 3

Jedna osoba nie wzięła udziału w głosowaniu.

Wniosek Wójta został przyjęty.

W związku z powyższym Przewodniczący poddał porządek obrad po zmianie pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

  ✓ głosów „za” - 12

  ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 3

Proponowany porządek obrad został przyjęty. 

Rada obradowała więc według następującego porządku obrad:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.

4. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  utworzenia  Zespołu  Szkolno-

Przedszkolnego w Miedźnie.



5. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  utworzenia  Zespołu  Szkolno-

Przedszkolnego w Ostrowach nad Okszą.

6. Podjęcie uchwały  w sprawie podjęcia działań zmierzających do przygotowania realizacji

przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.

7. Podjęcie uchwały  w sprawie podjęcia działań zmierzających do przygotowania realizacji

przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.

8. Podjęcie uchwały  w sprawie podjęcia działań zmierzających do przygotowania realizacji

przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.

9. Podjęcie  uchwały  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego

obowiązkowego wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych i  opiekuńczych

nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  zespołach  szkolno-

przedszkolnych  prowadzonych  przez  Gminę  Miedźno  oraz  określenie  tygodniowego

obowiązkowego  wymiaru  zajęć  nauczycieli  niewymienionych  w  art.  42  ust.  3  Karty

Nauczyciela (Dz. U. z 2016 r. poz. 1379 z późn. zm.).

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za

usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem specjalistycznych

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu Gminy Miedźno.

12. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia  zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych

należności  budżetowych  stanowiących  dochody  budżetu  Gminy  Miedźno,  za  pomocą

innego instrumentu płatniczego.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  i sprawozdania

z wykonania budżetu za 2016 rok.

14. Podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy Miedźno  absolutorium z tytułu



wykonania budżetu za 2016 rok.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

16. Podjęcie uchwały zmieniającej  Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno na lata

2017-2031.

17. Podjęcie  Apelu  w  sprawie  zapewnienia  bezpłatnego  przejazdu  na  częstochowskich

odcinkach autostrady A1.

18. Informacja Wójta z działalności pomiędzy sesjami.

19. Interpelacje i wolne wnioski.

20. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady Gminy.

Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy Miedźno.

Przewodniczący  Idasz  zapytał  czy  są  jakieś  uwagi  do  protokołu  z  XXX  Sesji  Rady  Gminy

Miedźno.

Wobec braku  uwag  Przewodniczący Leszek  Idasz  poddał  pod głosowanie  przyjęcie  protokołu  

z XXX Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

  ✓ głosów „za” - 14

  ✓ głosów „przeciw” - 

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Protokół z XXX sesji Rady Gminy został przyjęty. 

Ad. pkt 4.  Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Miedźnie.

Wójt wyjaśnił,  że  Wydział Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach

wszczął postępowanie nadzorcze w stosunku do uchwały Rady Gminy Miedźno Nr 196/XXX/2017

z dnia 26 maja 2017 r.  w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Miedźnie oraz



uchwały Rady Gminy Miedźno Nr 197/XXX/2017 z dnia 26 maja 2017 r.  w sprawie utworzenia

Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  w  Ostrowach  nad  Okszą.  W  uzasadnieniu  organ  nadzoru

wyjaśnia, że przepisy ustawy o systemie oświaty stanowią, iż: „Organ prowadzący może połączyć

w zespół prowadzoną przez siebie szkołę podstawową z prowadzonymi przez siebie przedszkolami

mającymi  siedzibę  na  obszarze  objętym obwodem tej  szkoły”. Jednakże  jego  zdaniem z treści

przywołanych w podstawie prawnej uchwały przepisów nie można wyprowadzić uprawnienia rady

gminy do określenia zasięgu terytorialnego (obwodu) tworzonego zespołu szkolno-przedszkolnego.

W związku z powyższym proponuje się skreślenie w Akcie założycielskim, stanowiącym załącznik

nr 1 do uchwały nr 196/XXX/2017, przepisu § 3.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 203/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt 5.  Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Ostrowach nad Okszą.

Wójt  wyjaśnił,  że  uzasadnienie  przedłożonego  projektu  jest  takie  samo  jak  omówione  przed

momentem.  W  związku  z  uwagami  nadzoru  prawnego  proponuje  się  skreślenie  w  Akcie

założycielskim, stanowiącym załącznik nr 1 do uchwały nr 197/XXX/2017, przepisu § 3.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0



 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 204/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt 6.  Podjęcie  uchwały  w sprawie podjęcia działań zmierzających do przygotowania

realizacji przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.

Wójt wyjaśnił, że niniejsza uchwała ma charakter intencyjny i upoważnia go do podjęcia działań 

w kierunku przygotowania przedsięwzięcia polegającego na przebudowie oświetlenia drogowego

na  terenie  Gminy Miedźno  w formie  wdrożenia  nowoczesnej  i  bezpiecznej  formy współpracy

pomiędzy  podmiotem  publicznym  jakim  jest  gmina,  a  sektorem  prywatnym.  Jak  podkreślił  

o  formule partnerstwa publiczno – prywatnego radni byli informowani już wcześniej. Partnerstwo

publiczno-prywatne jest bardzo korzystną formą realizacji zadań publicznych. Z punktu widzenia

gminy korzyści te są oczywiste. W obecnej sytuacji finansowej Gminy Miedźno biorąc pod uwagę

również  realia  ekonomiczne  oraz  panujący  kryzys  zadłużeniowy,  zaangażowanie  prywatnego

kapitału  nie  tylko  umożliwia  przyspieszenie  realizacji  inwestycji,  ale  w  ogóle  pozwala  na  ich

podjęcie. Bez tego rodzaju wsparcia z pewnością Gmina Miedźno nie byłaby w stanie realizować

tego rodzaju zadania. 

Radny Sznober zapytał czy przebudowa oświetlenia wiąże się z postawieniem nowych słupów czy

wykorzystane zostaną słupy istniejące. 

Wójt odpowiedział, że kwestia ta będzie przedmiotem analizy technicznej. Na pewno celem dla

gminy jest posiadanie niezależnego oświetlenia ulicznego. Na niektórych odcinkach pojawią się

nowe  słupy  i  oprawy  oświetleniowe.  W  innych  miejscach  konieczność  taką  wykaże

przeprowadzona analiza. Wójt dodał, że niestety współpraca z firmą Tauron nie należy do łatwych.

W  chwili  obecnej  gmina  płaci  Tauronowi  za  infrastrukturę  do  niej  nienależącą.  Samodzielna

realizacja inwestycji przebudowy oświetlenia byłaby zbyt dużym obciążeniem dla budżetu gminy.

Dlatego,  też  upatruje  się  szansę  rozwoju  gminy  Miedźno  w  ramach  partnerstwa  publiczno-

prywatnego.



Radny  Sznober  powiedział,  że  wzdłuż  wsi  na  terenie  Gminy  są  postawione  stare  słupy

oświetleniowe.  Jeśli  teraz  dostawi  się  nowe  po  stronie  przeciwnej  będzie  to  wyglądać

nieestetycznie.

Wójt odpowiedział, że zapewnienie oświetlenia ulicznego jest zadaniem własnym gminy, a więc jej

obowiązkiem. Jeśli chodzi o ewentualne wykorzystanie starej infrastruktury więcej będzie w stanie

powiedzieć po przeprowadzeniu stosownej analizy, Dla niego priorytetem nie jest kwestia estetyki

lecz zapewnienie mieszkańcom oczekiwanego oświetlenia ulicznego. 

Radny Kluba  zapytał  czy  Partnerstwo  Publiczno  –  Prywatne  nie  pozbawi  Gminy możliwości

ubiegania się o środki z zewnątrz na zadania inwestycyjne.

Wójt odpowiedział, że formuła taka nie odbiera możliwości pozyskania dodatkowych środków na

realizację inwestycji. W takim przypadku różnica polega jedynie na tym, że o pieniądze wnioskuje

nie bezpośrednio gmina, a instytucja powstała w ramach  Partnerstwa  Publiczno – Prywatnego.

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 205/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt 7.  Podjęcie  uchwały  w sprawie podjęcia działań zmierzających do przygotowania

realizacji przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.

Wójt odpowiedział, że przedłożony projekt uchwały ma także charakter intencyjny. Podkreślił, że 

w  przypadku  budowy  kompleksu  pływackiego  na  terenie  Gminy  Miedźno  prace  nie  są  tak

zaawansowane  jak  w  przypadku  oświetlenia.  Nie  mniej  jednak podjęcie  uchwały da  zgodę  na

podjęcie działań zmierzających do przygotowania tej inwestycji w ramach Partnerstwa Publiczno –



Prywatnego.

Radny  Sznober  zapytał  czy  przeprowadzono  analizę  w  zakresie  kosztów  utrzymania  takiego

obiektu.

Wójt odpowiedział,  że przeprowadzona zostanie analiza ekonomiczna i społeczna niezbędna dla

takiej inwestycji.  Dodał, że obecnie uczniowie klas 3 ze szkół podstawowych na terenie Gminy

biorą  udział  w  projekcie  Ministerstwa  Sportu  i  Turystyki „Umiem  Pływać  2017”.  Udział  

w projekcie pokazał, że tak naprawdę pływać potrafi niewielka ilość dzieci. Podkreślił, że często

spotyka się z głosami rodziców, aby dofinansować wyjazdy na basen także dla pozostałych klas. To

pokazuje, że zapotrzebowanie jest spore. W związku z tym, że ciężko znaleźć basen dla każdej

grupy, podjęte zostaną działania by wybudować taki kompleks na terenie Gminy. 

Radny Sznober zapytał jaka byłaby wielkość takiego basenu.

Wójt  odpowiedział,  że  jest  zbyt  wcześnie  by  wypowiadać  się  na  ten  temat.  Dodał,  że  koszt

wybudowania takiego obiektu to od 6 do 10 mln zł. W momencie opracowania jego kosztorysu

będzie można odnieść się do wymiarów.

Radna Gorzałka zapytała  czy kolejność uchwał dotyczących  podjęcia  działań zmierzających do

przygotowania realizacji przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego jest celowa.

Wójt odpowiedział, że kolejność uchwał jest zupełnie przypadkowa i wszystkie trzy są  dla niego

jednakowo ważne. 

Radny Bęben podziękował Wójtowi za podjęcie  działań w kierunku tych inwestycji.  Dodał,  że

gmina pozyskuje sporo środków na zadania inwestycyjne, a tak mało się o tym mówi. Raz jeszcze

złożył w kierunku Wójta swoje podziękowania.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 10

 ✓ głosów „przeciw” - 3



 ✓ głosów „wstrzymujących” - 2

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 206/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt 8.  Podjęcie  uchwały  w sprawie podjęcia działań zmierzających do przygotowania

realizacji przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.

Wójt wyjaśnił, że podejmując uchwałę Rada wyrazi się zgodę na podjęcie działań zmierzających do

przygotowania w ramach partnerstwa publiczno – prywatnego realizacji przedsięwzięcia w zakresie

budowy dróg i  chodników na  terenie  Gminy Miedźno.  Inwestycja  ta  podobnie  jak  poprzednie

będzie poprzedzona niezbędnymi analizami. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 12

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 3

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 207/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała. 

Ad.  pkt  9.  Podjęcie  uchwały  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  

i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  zespołach

szkolno-przedszkolnych prowadzonych przez Gminę Miedźno oraz określenie tygodniowego

obowiązkowego  wymiaru  zajęć  nauczycieli  niewymienionych  w  art.  42  ust.  3  Karty

Nauczyciela (Dz. U. z 2016 r. poz. 1379 z późn. zm.).

Wójt wyjaśnił,  że  uchwała ta wprowadza zmiany mające na celu dostosowanie lokalnych szkół

i placówek  w  związku  z  utworzeniem  z dniem  1 września  2017 r.  zespołów  szkolno-

przedszkolnych. Zgodnie z Kartą Nauczyciela organ prowadzący placówki może określić przypadki



w jakich nauczycielowi, któremu powierzono stanowisko kierownicze, można obniżyć tygodniowy

wymiar  godzin  zajęć,  oraz  warunki  i tryb  tego  obniżenia.  Organ  prowadzący  określa  również

tygodniowy  obowiązujący  wymiar  godzin  dydaktycznych,  wychowawczych,  opiekuńczych  dla

nauczycieli  nie wymienionych  w art. 42 ust. 3 Karty  Nauczyciela  tj.  pedagoga,  psychologa,

logopedy, doradcy zawodowego oraz nauczyciela wspomagającego. 

Radna Gorzałka zapytała czy uchwała ta jest związania z opiniami związków zawodowych.

Wójt  odpowiedział,  że  przedstawiony  projekt  uchwały  został  uzgodniony  z  organami

związkowymi, które zaopiniowały go pozytywnie.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15  radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 208/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności

za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem specjalistycznych

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Kierownik  GOPS  Emilia  Piątek  wyjaśniła,  że  zgodnie  z art. 17 ust. 1 pkt. 11 ustawy  o pomocy

społecznej  (Dz.U.  z 2016 r.  poz. 930)  do  zadań  własnych  gminy  o charakterze  obowiązkowym

należy  organizowanie  i świadczenie  usług  opiekuńczych,  w tym  specjalistycznych  usług

opiekuńczych w miejscu zamieszkania osoby, która z powodu wieku, choroby lub innych przyczyn

wymaga  pomocy  innych  osób.  Na  podstawie  art. 50 ust. 6 ww.   ustawy  Rada  Gminy  określa

szczegółowe warunki  przyznawania  i odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i specjalistyczne   usługi



opiekuńcze,  z wyłączeniem specjalistycznych usług  dla  osób z zaburzeniami  psychicznymi oraz

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również tryb ich

pobierania.

Zgodnie z przedłożonym projektem użyte w uchwale określenia oznaczają:

1) usługa  opiekuńcza  -   obejmuje  pomoc  w zaspokojeniu  codziennych  potrzeb  życiowych,

opiekę higieniczną oraz w miarę możliwości zapewnienie kontaktów z otoczeniem;

2) specjalistyczna usługa opiekuńcza – jest to usługa dostosowana do szczególnych potrzeb

wynikających  z rodzaju  schorzenia  lub  niepełnosprawności,  świadczona  przez  osoby  ze

specjalistycznym  przygotowaniem  zawodowym,  (rehabilitant,  fizykoterapeuta,

pielęgniarka); 

3) osoba  samotna  –  jest  to  osoba  samotnie  gospodarująca,  niepozostająca  w związku

małżeńskim         i nieposiadająca wstępnych ani zstępnych;

4) osoba  samotnie  gospodarująca  –  jest  to  osoba  prowadząca  jednoosobowe gospodarstwo

domowe;

5) osoba  w rodzinie  –  jest  to  osoba  spokrewniona  lub  niespokrewniona  pozostająca

w faktycznym związku, wspólnie zamieszkująca i gospodarująca,

Według komunikatu Prezesa Zakładu Ubezpieczeń Społecznych wartość najniższej emerytury od 

1 marca  2017 r. wynosi  1000,00  zł. Miesięcznie. Aktualne kryteria dochodowe zgodne z ustawą

o pomocy społecznej wynoszą odpowiednio:

a) kryterium dochodowe dla osoby samotnie gospodarującej – wynosi 634 zł;

b) kryterium dochodowe dla osoby w rodzinie – wynosi 514 zł. 

Radna Gorzałka  zapytała  czy GOPS ma rozeznanie  ile  w chwili  obecnej  jest  osób,  które będą

potrzebowały pomocy opiekunki. 

Kierownik Piątek odpowiedziała, że obecnie są to trzy rodziny. W miarę rozwoju potrzeb na takie

usługi - GOPS będzie w stanie poszerzyć oferte w tym zakresie. 

Radna Gorzałka zapytała czy planowane jest także utworzenie stanowiska asystenta rodziny.



Kierownik  Piątek  odpowiedziała,  że  w GOPS w Miedźnie  planuje  się  dodatkowe zatrudnienie

zarówno dla osoby sprawującej usługi opiekuńcze jak i dla asystenta rodziny. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 209/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  używanie  herbu  Gminy

Miedźno.

Wójt wyjaśnił, że Starosta Kłobucki poinformował o podjęciu starań zmierzających do opracowania

sztandaru dla Powiatu Kłobuckiego. Zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na wykorzystanie  

w  nim  herbu  Gminy  Miedźno  obok  pozostałych  gmin  Powiatu  Kłobuckiego.  Zgodnie  

z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym podejmowanie uchwał

w  sprawach  herbu  gminy należy  do  wyłącznej  właściwości  Rady  Gminy.  Wobec  powyższego

przedkłada się stosowny projekt uchwały.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 210/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.



Ad.  pkt  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dopuszczenia  zapłaty  podatków,  opłat  oraz

niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy Miedźno, za

pomocą innego instrumentu płatniczego.

Wójt poinformował, że został uruchomiony Program upowszechniania płatności bezgotówkowych

w administracji  publicznej,  realizowany przez Ministerstwo Rozwoju we współpracy z  Krajową

Izbą  Rozliczenuiową.  Zgodnie  z art. 61a  §  1 ustawy  z dnia  29 sierpnia  1997 r.  Ordynacja

podatkowa (Dz. U. z 2017 r. poz. 201 z późn. zm.) Rada Gminy może w drodze uchwały, dopuścić

zapłatę  podatków,  stanowiących  dochody  budżetu  gminy,  za  pomocą  innego  instrumentu

płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny.

Przyjęcie  uchwały umożliwi  zainstalowanie  w Urzędzie  Gminy Miedźno terminali  do  płatności

elektronicznych dotyczących podatków lokalnych.

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 15

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 211/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Radny Trzepizur opuścił salę obrad o godz. 11.00.

Ad.  pkt  13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 rok.

Skarbnik przedstawił  sprawozdanie z  wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  Omawiana przez

niego prezentacja stanowi zał. nr 3 do protokołu. W dalszej części przedstawił: 

- rachunek zysków i strat (wariant porównawczy) sporządzony na dzień 31.12.2016 r. (zał. nr 4);

- skonsolidowany bilans JST na dzień 31.12.2016 r. (zał. nr 5);



- zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31.12.2016 r. (zał. nr 6).

Radna Gorzałka zapytała o Domy Nauczyciela znajdujące się na terenie Gminy. Jeden z nich został

sprzedany. Zapytała czy wobec drugiego są podobne plany.

Wójt  odpowiedział,  że  dzisiaj  budynki  te  tylko z  nazwy są Domami Nauczyciela.  Przyznał,  że

faktycznie rozmowy o sprzedaży budynku w Ostrowach nad Okszą miały w urzędzie miejsce. Nie

jest to decyzja ostateczna, ale będzie ona poddana analizie.

Radny  Graj  zapytał  o  wyświetlane  w  trakcie  prezentacji  skarbnika  zestawienia.  W  miejscu

kierownika  jednostki  widnieje  podpis  sekretarz,  natomiast  w  rubryce  głównego  księgowego

podpisany jest skarbnik. 

Skarbnik odpowiedział, że wynika to z ustawień programu. 

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 212/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Przewodniczący Rady Idasz  o godz. 11.17 zarządził przerwę w obradach.

Obrady wznowiono o godz. 11.31.

Ad. pkt 14.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedźno absolutorium

z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok.

Skarbnik  przedstawił  Uchwałę  nr  4200/VII/71/2017  z  dnia  24  kwietnia  2017 roku VII  Składu

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym

przez Wójta Gminy Miedźno Sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok wraz z informacja 

o stanie mienia komunalnego (zał. nr 7).



Przewodniczący Idasz poprosił by Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uchwałę RIO

dotyczącą  zaopiniowania  wniosku  komisji  rewizyjnej  w  sprawie  wyrażenia  opinii  dotyczącej

realizacji budżetu Gminy Miedźno za 2016 rok.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Zdzisław Bęben przedstawił Uchwałę nr 4200/VII/113/2017

VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 maja 2017

roku w sprawie pozytywnego zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Miedźno

dot. udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Miedźno (zał. nr 8).

W dalszej  części  Przewodniczący  Bęben  przedstawił  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie

wyrażenia opinii dotyczącej realizacji budżetu Gminy Miedźno za 2016 rok. Stanowi on zał. nr 9 do

protokołu.

Przewodniczący Idasz podziękował radnemu Bębnowi za odczytanie uchwały i wniosku.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu.

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 213/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała

Przewodniczący pogratulował Wójtowi udzielenia absolutorium.

Wójt podziękował radnym w imieniu własnym i współpracowników za okazane zaufanie.

Ad. pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Skarbnik wyjaśnił, że zmiany w uchwale wynikają z decyzji zebrania wiejskiego wsi Władysławów

w sprawie  rozdysponowania  środków  z funduszu  sołeckiego.  Kwota  10.356,54 zł  pierwotnie

przeznaczona na utwardzenie placu przy kościele we Władysławowie została podzielona pomiędzy



OSP Władysławów, a organizacje działające na terenie sołectwa, zgodnie z załącznikami nr 2 i 4 do

uchwały.  W załączniku  nr  3 do  uchwały  zmianie  ulega  okres  realizacji  zadania  pn.  "Budowa

kanalizacji sanitarnej w Ostrowach nad Okszą" na lata 2016-2018. Zmianie ulega również załącznik

nr 2 w związku z udzieloną dotacją dla Powiatu Kłobuckiego w wysokości 2.000.000,00 zł. Zmiany

te zostały wyświetlone na projektorze. Skarbnik podkreślił, że tym samym uchwała zawiera zmiany,

które  początkowo  miały  być  ujęte  w  zdjętej  z  porządku  obrad  uchwale  zmieniającej  uchwałę

w sprawie budżetu gminy na 2017 rok.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 14

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 214/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Radny Puchała opuścił salę obrad o godz. 12.20.

Ad. pkt 16. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno

na lata 2017-2031.

Skarbnik wyjaśnił, że podjęcie przedmiotowej uchwały wynika z dostosowania zmian omówionych

przed momentem w uchwale zmieniającej budżet oraz podjętych przez Wójta zarządzeniach.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0



Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 215/XXXI/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt 17. Podjęcie Apelu w sprawie zapewnienia bezpłatnego przejazdu na częstochowskich

odcinkach autostrady A1.

Wójt wyjaśnił, że treść apelu wiąże się z działaniami samorządów, które podejmują starania, aby

częstochowskie odcinki budowanej obecnie autostrady A1 Były bezpłatne. W przeciwnym wypadku

inwestycja ta  nie  spełni swojego podstawowego założenia.  Dodał,  że  całość treści uzasadnienia

apelu radni mają przed sobą.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt apelu pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 ✓ głosów „za” - 13

 ✓ głosów „przeciw” - 0

 ✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Apel podjęto. Otrzymał on numer 1/2017. 

W załączeniu apel.

Ad. pkt. 18. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 

Informację  z  działalności  między  sesjami,  obejmującą  okres  od  26  maja  2017  r.  do  

25 czerwca 2017 r. przedstawił Wójt. 

Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu. 

Wójt  nawiązał  także  do  sprawy przejazdów  kolejowych  w miejscowości  Izbiska.  Na  ostatnim

posiedzeniu  komisji  Infrastruktury,  Rozwoju  Wsi  i  Rolnictwa  głos  w  tej  sprawie  zabrał  radny

Sznober.  Nadmienił,  że  w okolicy przejazdu  widoczne  jest  zawiadomienie  PKP Polskich  Linii

Kolejowych  informujące,  że  przedmiotowy przejazd  kolejowo  -  drogowy zakwalifikowany  do

kategorii D zlokalizowany jest w ciągu drogi niepublicznej. W przypadku nie zgłoszenia się do

Zakładu  Linii  potencjalnego  użytkownika  gotowego  zawrzeć  umowę  na  korzystanie  



z przedmiotowego przejazdu jako kategorii  F zostanie wszczęta procedura likwidacji  przejazdu.

Wójt dodał, że Gmina podejmie starania mające na celu skomunalizowanie przedmiotowej drogi.

Wszystko zależy tak naprawdę od tego, do czego zobowiążą Gminę koleje w umowie dotyczącej

korzystania z tego przejazdu. W pierwszej kolejności należy dowiedzieć się jaka odpowiedzialność

i koszty wiążą się z takim przejęciem i czy  działanie to będzie racjonalne. O dalszych czynnościach

w tej sprawie Rada będzie na bieżąco informowana. 

Radny Sznober powiedział, że jeśli kolej da wygórowane wymagania można podnieść im kwotę

podatku.

Wójt odpowiedział, że kwota ta jest i tak najwyższą dopuszczalną przepisami prawa. Dla niego

priorytetem jest dzisiaj dowiedzieć się jakie są wymagania stawiane wobec użytkownika gotowego

zawrzeć umowę na korzystanie z przedmiotowego przejazdu jako kategorii F. Istotną kwestią jest to

jak wygląda chociażby sprawa ryzyka i odpowiedzialności w przypadku wypadku kolejowego. Jeśli

te informacje będą znane, podjęte zostaną dalsze kroki w tej sprawie.

Radny Bęben zapytał o budynek po byłym posterunku policji.

Wójt  odpowiedział,  że  wystąpił  do  starosty  o  darowiznę  tej  nieruchomości  na  stan  mienia

komunalnego Gminy.  Jak tylko będzie miał  informacje o postępach w tej  sprawie poinformuje

radnych. 

Wobec  braku  innych  pytań  do  sprawozdania  przewodniczący  przeszedł  do  kolejnego  punktu  

w porządku obrad.

Ad. pkt. 19. Interpelacje i wolne wnioski. 

Przewodniczący Idasz poinformował, że w okresie że od  dnia 26 maja 2017 r. do dnia 25 czerwca

2017 r. do Biura Rady wpłynęły następujące pisma:

– uchwała Nr 298/XXXI/2017 Rady Miejskiej w Kłobucku z dnia 16 maja 2017 r. w sprawie

"Apelu dot. podjęcia działań zmierzających do wprowadzenia do Programu Budowy Dróg

Krajowych na lata 2014-2023 zadania inwestycyjnego polegającego na budowie obwodnicy

miasta Kłobuck w ciągu drogi krajowej nr 43";



– uchwała Nr 299/XXXI/2017 Rady Miejskiej w Kłobuc ku z dnia 16 maja 2017 r. w sprawie

"Apelu  dotyczącego  bezpłatnego  korzystania  z  budowanego  odcinka  autostrady  A1

Częstochowa-Pyrzowice";

– pismo dot. możliwości uzyskania zapłaty za urządzenia infrastruktury przemysłowej będące

na nieruchomości prywatnej (informacja w Biurze rady);

– uchwała nr XXXVII/306/2017 Rady Powiatu Tarnogórskiego z dnia 30 maja 2017 roku  

w sprawie podjęcia przez Rząd Rzeczpospolitej Polskiej skutecznych działań wpływających

na poprawę jakości powietrza w Polsce;

– zaproszenie  od  Wójta  Gminy  Poczesna  na  IV  Otwarte  Mistrzostwa  Poczesnej

Samorządowców  w  badmintonie  o  puchar  Wójta  Poczesna.  Dodał,  że  w  przypadku

zainteresowania należy zgłosić się do pracownika Biura Rady.

Radny Modliński zapytał czy ruszyło coś z remontami cząstkowymi dróg po zimie. Dodał, że firma,

która miała je wykonać nie zrobiła tego należycie. Sytuacja taka ma miejsce nie tylko na Borowej,

ale i w innych sołectwach. Zgodnie z zapytaniem ofertowym zakres robót obejmował wykonanie

remontu  cząstkowego  poprzez  mechaniczną  wycinkę  części  uszkodzonych  nawierzchni  drogi  

i uszczelnienie emulsją naprawionego miejsca nowej nawierzchni z istniejącą.

Wójt odpowiedział,  że firma złożyła już  informację o wykonanych pracach w związku z czym

uważa je za zakończone. Wobec jednak pojawiających się uwag od mieszkańców informacja ta nie

została przyjęta, wykonawca  będzie musiał wykonać poprawki.

Radny Modliński zapytał czy w gminie można uzyskać dofinansowanie na wymianę kotłów C.O.

Wójt odpowiedział, że Gmina nie prowadzi takiego programu. Wnioski o dofinansowanie można

było  składać  podczas  naboru  ogłoszonego  przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska  

i Gospodarki Wodnej.

Radny Modliński powiedział, że oczyszczalnia po raz kolejny odprowadziła ścieki do rzeki. Dodał,

że nie jest to pierwsza taka sytuacja, a mieszkańcy są oburzeni. 

Wójt  odpowiedział,  że   zgodnie  z  informacją  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji  



w Częstochowie (PWiK), które jest eksploatatorem oczyszczalni - jest ona instalacją zdecydowanie

za małą. Niekontrolowany zrzut ścieku występuje po przepełnieniu. Tak sytuacje uzasadnia PWiK.

Dlatego też podjęto działania mające na celu rozpoczęcie rozbudowy oczyszczalni. 

Ad. pkt 20 Zakończenie obrad XXXI Sesji Rady Gminy.

W związku  z  wyczerpaniem wszystkich  punktów  porządku  obrad  sesji,  Przewodniczący  Rady

Gminy Leszek Idasz realizując czynności proceduralne zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy

Miedźno. 

Sesję zakończono o godzinie 12.35.

Protokolant Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Anna Kuras (-) Leszek Idasz


